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Protokół Nr 1/2018 

posiedzenia Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach  

odbytego w dniu 17 grudnia 2018 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: Dymitr Artysiewicz, Mirosław 

Markiewicz, Agnieszka Jowita Romaniuk i Daria Maria Sienkiewicz oraz Przewodniczący Rady 

Aleksy Roszczenko, Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki, Sekretarz Gminy Walentyna 

Sidoruk, Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska i Pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych Ludmiła Smyk. Lista 

obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie odbyło się w budynku Urzędu Miejskiego w Kleszczelach. Posiedzeniu 

przewodniczył Przewodniczący Komisji Dymitr Artysiewicz. Rozpoczęcie posiedzenia nastąpiło 

o godzinie 12.00. 

Protokołowała referent Aleksandra Trofimiuk. 

 

Ad. 1. Z zaproponowanego w zawiadomieniu porządku posiedzenia usunięto podpunkt 3m 

o treści „Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2018-2023” oraz podpunkt 3n o treści „Zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2018 r.”. 

Przewodniczący Komisji Dymitr Artysiewicz przedstawił zawierający zmiany projekt 

porządku posiedzenia: 

1) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

2) Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach. 

3) Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) podwyższenia  kryterium  dochodowego  uprawniającego do  przyznania  nieodpłatnej  

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup  posiłku lub 

żywności  oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych w ramach   

wieloletniego  rządowego  programu  „Posiłek w szkole i  w domu„ na lata  2019 – 2023, 

b) określenia  zasad zwrotu  wydatków  w zakresie dożywiania w formie  posiłku  albo  

świadczenia  rzeczowego w postaci  produktów  żywnościowych  w ramach   

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata  2019 – 2023, 

c) ustanowienia  programu  osłonowego  w  gminie Kleszczele dla potrzeb realizacji  

wieloletniego  rządowego  programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

d) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w 2019 r., 

e) wyrażenia zgody na zawarcie umów najmu lokali użytkowych,  

f) Statutu Gminy Kleszczele, 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy 

Kleszczele z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2019 r., 

h) wskazania przedstawiciela Gminy Kleszczele do Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Hajnówce,  

i) zarządzenia wyborów sołtysów i członków rad sołeckich, 

j) obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej,  

k) ustalenia zasad wypłaty diet radnym, 

l) zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty targowej, 
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4) Przedstawienie projektów stawek podatków na 2019 r.: 

a) podatek rolny,  

b) leśny, 

5) Zaopiniowanie projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019 – 2024 i projektu 

budżetu gminy na 2019 r. 

6) Opracowanie planu pracy Komisji na 2019 r.  

7) Sprawy różne. 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie w zaproponowanym kształcie. 

 

Ad. 2. Na Zastępcę Przewodniczącego Komisji jednogłośnie wybrano Panią  Agnieszkę 

Jowitę Romaniuk, która wyraziła zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad. 3a. Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie podwyższenia  kryterium  

dochodowego  uprawniającego do  przyznania  nieodpłatnej  pomocy w zakresie dożywiania w 

formie świadczenia pieniężnego na zakup  posiłku lub żywności  oraz świadczenia rzeczowego w 

postaci produktów żywnościowych w ramach   wieloletniego  rządowego  programu  „Posiłek w 

szkole i  w domu„ na lata  2019 – 2023. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Ad. 3b. Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie określenia  zasad zwrotu  

wydatków  w zakresie dożywiania w formie  posiłku  albo  świadczenia  rzeczowego w postaci  

produktów  żywnościowych  w ramach   wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata  2019 – 2023. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Ad. 3c. Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach Ludmiła 

Młodzianowska dokonała wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie ustanowienia  programu  

osłonowego  w  gminie Kleszczele dla potrzeb realizacji  wieloletniego  rządowego  programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Ad. 3d. Pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych Ludmiła Smyk dokonała 

wprowadzenia do projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2019 r. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

 Ad. 3e. Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dokonał wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów najmu lokali użytkowych. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 
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Ad. 3f. Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie Statutu Gminy Kleszczele. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Ad. 3g. Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy Gminy Kleszczele 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w 2019 r. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała czy przeznaczone na ten cel środki pochodzą 

wyłącznie z budżetu gminy. 

 Sekretarz Gminy poinformowała, iż są to środki własne, wyodrębnione z budżetu gminy. 

Nakłady finansowe na kulturę i sport kształtują się na takim samym poziomie jak w ubiegłym roku. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Ad. 3h. Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie wskazania przedstawiciela Gminy Kleszczele do Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Hajnówce. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Ad. 3i. Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i członków rad sołeckich. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Ad. 3j. Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Ad. 3k. Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

w sprawie ustalenia zasad wypłaty diet radnym. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki nadmienił, iż większość gmin wprowadziła 

miesięczne wypłaty diet radnym. Szacujemy, że koszty utrzymania rady miejskiej wzrosną o 20-

22%. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 

 

Ad. 3l. Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk dokonała wprowadzenia do projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie opłaty targowej. 

Komisja nie wniosła pytań ani uwag do przedstawionego materiału i zaopiniowała 

pozytywnie przedłożony projekt uchwały. 
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Opinia Komisji w sprawie projektów uchwał przedstawionych w punktach 3a-3l stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 Ad. 4a. Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki poinformował, iż do naliczania podatku 

rolnego przyjmowana jest średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających kwartał 

poprzedzający rok podatkowy 2018, podana w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego z dnia 18 października 2018 r. W bieżącym roku jest to kwota 54,36 zł/q i taką 

wartość proponuje się do naliczania podatku rolnego. Jest to kwota maksymalna, lecz rada nie może 

podnieść tej kwoty, a jedynie może ją obniżyć. Stawka podatku rolnego od osób fizycznych będzie 

wynosić 135,90 zł/ha przeliczeniowy i 271,80 zł/ha fizyczny.  

Komisja zaakceptowała przedłożone stawki podatku rolnego 

 

Ad. 4b. Burmistrz Kleszczel poinformował, iż do naliczania podatku leśnego przyjmowana 

jest średnia cena sprzedaży drewna za pierwsze trzy kwartały roku poprzedzającego rok podatkowy, 

podana w Komunikacie Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2018 r. 

Do naliczania podatku leśnego proponuje się przyjęcie kwoty podanej przez GUS w wysokości 

191,98 zł/m
3
. Stawka podatku leśnego od osób fizycznych będzie wynosić 442,2356 zł/ha fizyczny, 

co stanowi niewielką różnicę z rokiem poprzednim. 

Komisja zaakceptowała przedłożone stawki podatku leśnego. 
 

 Ad. 5. Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki przedstawił projekt wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2019-2024 oraz projekt budżetu gminy na 2019 r. wraz z uzasadnieniem. 

Nadmienił, iż Regionalna Izba Obrachunkowa w Białymstoku pozytywnie zaopiniowała projekt 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Kleszczele na lata 2019-2024 oraz projekt budżetu Gminy 

Kleszczele na 2019 r. Pomimo tego, że sytuacja finansowa gminy jest bardzo trudna, w projekcie 

budżetu na rok 2019 zostały ujęte zadania inwestycyjne, tj. budowa kanalizacji sanitarnej 

w Kleszczelach - ul. Kolejowa i Źródlana, przebudowa drogi gminnej Pogreby – Dasze, 

przebudowa świetlic wiejskich we wsi Saki i Gruzka, instalacje solarne na potrzeby mieszkańców 

gminy Kleszczele, budowa siłowni plenerowej, strefy relaksu i placu zabaw w ramach programu 

OSA – Otwarte Strefy Aktywności. Wymienione inwestycje będą możliwe do realizacji dzięki 

zaciągnięciu kredytu oraz ewentualnym dofinasowaniom uzyskanym w naborach do programów, 

pod warunkiem, że takie zostaną ogłoszone w 2019 r. Burmistrz poinformował, iż największym 

wydatkiem gminy jest dofinansowanie oświaty. Przekazywana subwencja oświatowa nie pokrywa 

wszystkich kosztów związanych z oświatą i wychowaniem. Dofinasowanie z budżetu gminy na ten 

cel to ponad 1 mln zł.  

Komisja w oparciu o przedstawione informacje wyraziła pozytywną opinię o projekcie 

wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2024 oraz opracowała pozytywną opinię w sprawie 

projektu budżetu gminy na 2019 r. Opinie stanowią załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 6. Komisja opracowała plan pracy na 2019 r., który przyjęto do przedłożenia Radzie 

Miejskiej na najbliższej sesji. Projekt planu pracy Komisji Społecznej na 2019 r. stanowi załącznik 

nr 4 do protokołu. 

 

Ad. 7. Radny Mirosław Markiewicz zapytał o próby pomocy ze strony MOPSu w stosunku 

do określonej osoby z uzależnieniem, która zmarła. Czy policja podczas interwencji kontaktowała 

się z MOPSem? Dlaczego mężczyzna nie został odwieziony na izbę wytrzeźwień? 
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Pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych Ludmiła Smyk poinformowała, iż 

pomoc ze strony MOPSu była udzielana - osoba ta przeszła dwie pełne terapie odwykowe na 

oddziale zamkniętym. Została rozpoczęta także trzecia terapia, ale mężczyzna ją przewał. Policja 

ma swoje określone procedury i nie powiadamia MOPSu w przypadku takich interwencji. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dodał, policja po identyfikacji osoby, wobec której 

dokonano zgłoszenia, powiadamia dyżurnego i to on decyduje o dalszych krokach. Mężczyzna, 

o którym mowa, często był przewożony na izbę wytrzeźwień, za czym idą koszta. Niewątpliwie 

pomoc ze strony MOPSu była udzielana.  

Radny Mirosław Markiewicz zapytał o podjętą procedurę Niebieskiej Karty wobec 

określonej rodziny. 

Pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych Ludmiła Smyk powiedziała, że 

MOPS zaangażowała się w pomoc i podjęto działania, aby rozwiązać konflikt rodzinny.  

Burmistrz Kleszczel nadmienił, że wszystkie podejmowane działania administracyjne muszą 

mieścić się w granicach prawa i tak tez było. 

Radna Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała o planowany remont placu zabaw 

w Kleszczelach. Czy będzie to wymiana wszystkich urządzeń? 

Burmistrz Kleszczel poinformował, że będzie to całkowita wymiana wszystkich urządzeń, 

które zostaną przeniesione na inne place zabaw na terenie gminy. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał czy w świetle zapowiadanych podwyżek cen prądu 

rozważano montaż paneli fotowoltaicznych na budynku szkoły. 

 Burmistrz Kleszczel poinformował, że obecnie przygotowywany jest wniosek na 

dofinansowanie termomodernizacji szkoły, który zakłada montaż paneli fotowoltaicznych. 

 

Wobec wyczerpania porządku o godzinie 13.45 posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Aleksandra Trofimiuk  

 

            

       Przewodniczący 

      Komisji Społecznej 

     

   mgr Dymitr Artysiewicz 


